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PROCES – VERBAL 
 

încheiat în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului Local Municipal Brăila din data 
de  12.02.2024, ora 09:00 – sala Companiei de Utilităţi Publice “Dunărea” S.A.  Brăila 

 
 

Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului: 
 Doamnelor şi Domnilor consilieri, stimaţi invitaţi,  
 În conformitate cu prevederile art. 133 alin. (2) lit. a) și art. 134 alin. (1) lit. a) și alin. 
(3) lit. b) și alin. (5) din O.U.G. nr. 57/2019, privind Codul administrativ, prin Dispoziţia 
Primarului Municipiului Brăila nr. 493/08.02.2024, a fost convocată şedinţa extraordinară 
de astăzi a Consiliului Local Municipal Brăila. 
 În urma votului dumneavoastră, prin H.C.L.M. Brăila nr. 51/30.01.2024 a fost ales 
ca preşedinte de şedinţă pentru luna februarie 2024 domnul consilier local Oancea Sorin, 
pe care îl invit să preia conducerea lucrărilor ședinței de astăzi 
 

Domnul consilier Oancea Sorin, Preşedinte de şedinţă:  

Doamnelor şi domnilor consilieri, domnule Primar, stimaţi invitaţi vă asigur că 
lucrările prezentei şedinţe se vor desfăşura în conformitate cu prevederile art. 137 din 
O.U.G. nr. 57/2019, privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, 
iar în acest sens vă informez că în urma apelului nominal făcut de domnul Drăgan Ion, 
Secretarul General al Municipiului Brăila, sunt prezenţi 22 de consilieri, domnii consilieri 
Brăileanu Claudiu  - Eduard și Gheorghiță Florin participă online la ședință, prin conectare 
la platforma de videoconferință ZOOM, doamna Rădulescu Daniela – Elena, domnul 
Sarafolean Coman, domnul Tîmplaru Adrian - Ștefan, domnul Vărzaru Dan – Andrei și 
doamna Voineag Cristiana  lipsesc motivat, astfel şedinţa fiind legal constituită.  

 
Domnul consilier Drogeanu Alexandru: 
Bună ziua! Noi, consilierii P.N.L., am inițiat un proiect de hotărâre în ceea ce 

privește taxa pe apa de ploaie, proiect care se adresează atât persoanelor fizice cât și 
celor juridice. În acest sens doresc să vă înaintez proiectul și dorim cu insistență ca la 
următoarea ședință de consiliu local acest proiect să fie prins pe ordinea de zi. Vă 
mulțumesc! 

 
Notă: Domnul consilier Drogeanu Alexandru a depus proiectul înregistrat sub                    

nr. 25609/12.02.2024. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Primăria Municipiului Brăila și primarul implicit sunt de acord cu legislația care a 

prevăzut acest lucru cu mult timp în urmă, singura chestiune rămânând cea prin care 
costurile respective trebuie să fie acoperite. Rugăm consilierii P.N.L. ca de fiecare dată 
când Guvernul alocă bani către Primăria Municipiului Brăila, și dânșii sunt la guvernare, 
să-i nu-i mai taie, astfel încât să avem fonduri suficiente. Primăria Municipiului Brăila este 
de acord cu orice eliminare a apei de ploaie ca urmare a faptului că inclusiv noi, fiecare 
dintre persoane, plătim aceste costuri, care sunt exagerate din punctul meu de vedere, ca 
urmare a faptului că Agenția Națională de Meteorologie transmite niște indici, câteva luni 
mai târziu, care sunt introduși în factură. De aici se aplică o formulă la nivel național, ceva 
foarte alambicat. Cetățenii nu înțeleg și au această stare de revoltă de fiecare dată când în 
factură se regăsește apa de ploaie. Din păcate asta este legislația și știți foarte bine că 
orice cheltuială trebuie să fie acoperită în mod legal.  

 
Domnul consilier Drogeanu Alexandru: 
Domnule Primar, știți că legislația spune cam așa: primăriile cu bani au libertatea de 

a veni cu gratuități atât asupra persoanelor fizice cât și a celor juridice. Având în vedere că 
societatea C.U.P. Dunărea a avut în perioada 2019 – 2022 un profit de vreo 14 milioane 
de lei, echivalentul a 2,7 milioane de euro, și circa 83-84% din acest venit a fost transferat 
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la Primăria Municipiului Brăila, consider că Primăria Brăila este o primărie cu bani. Acesta 
a fost motivul pentru care noi am inițiat acest proiect. Noi nu am vrut să venim cu el acum, 
dar la presiunea locuitorilor municipiului Brăila am venit cu el acum. Sunt foarte 
nemulțumiți din cauza faptului că dau prea mulți bani pe metrul cub de apă pluvială. Se 
plătește apa pluvială și în lunile când nu sunt precipitații. Sunt foarte multe probleme pe 
această linie. Puteți să spuneți că nu aveți bani?   

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, sunt mai multe aspecte aici. În primul rând apreciem faptul că 

dumneavoastră ați remarcat că Primăria Municipiului Brăila are bani și aceasta se 
datorează în special unei administrări foarte corecte și bune din partea noastră. Nu știu 
cum se întâmplă că de fiecare dată în an electoral apar astfel de lucruri. Dacă într-adevăr 
v-ar fi interesat ați fi făcut acest lucru imediat după ce s-au terminat alegerile locale din 
2020 sau la câteva luni distanță. Este clar că această măsură cu care și noi suntem de 
acord este introdusă acum cu doar câteva luni înainte de alegeri. Este clar o măsură 
populistă. În paralel avem și un proces pe rol inițiat de mai mulți membri liberali, dar din 
păcate instanța nu a putut să judece acest proces ca urmare a faptului că domnii care au 
inițiat procesul respectiv au plecat în vacanță la Bruxelles și au transmis că nu se pot 
prezenta pentru că pleacă în vacanță la invitația unui parlamentar P.N.L. și au solicitat să 
se amâne judecata până când se vor întoarce de la Bruxelles. Să știți că nu vă reproșez 
dumneavoastră personal aceste lucruri ci celor care au plecat. Am constatat că cei care au 
fost inițiatorii acțiunii în instanță au amânat judecata lăsând interesul brăilenilor deoparte. 
Bineînțeles că nu am putut să nu remarc că din această delegație a făcut parte și eternul 
plimbăreț Canciu Cătălin, care nu a ratat ocazia de a o lua cu el și pe adjuncta de la 
inspectorat, lăsând inspectoratul vreo câteva zile fără conducere și fără o persoană 
împuternicită să semneze. Încă o dată se vede faptul că dumneavoastră ați remarcat că 
Primăria are bani ca urmare a faptului că a fost condusă în mod corect. Nu confundați 
totuși banii Primăriei cu banii unei companii care aparține Primăriei Municipiului Brăila. O 
să așteptăm în primă fază să se pronunțe instanța și apoi o să vă invităm la o discuție 
pentru a vedea și din ce resurse se poate acoperi cheltuiala pe care o generează stația de 
epurare pentru purificarea acestei ape, înainte de a fi deversată în Dunăre.  

 
Domnul consilier Popa Petrică - Costel: 
Domnule Primar, lucrurile stau mult mai simplu din punctul meu de vedere. A fost 

inițiat un proiect de hotărâre și noi solicităm să fie pus pe ordinea de zi și votat. Cam atât. 
Problemele de la Bruxelles rămân acolo. Noi aici trebuie să rezolvăm problemele 
stringente ale cetățenilor Brăilei.  

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Având în vedere că avem un proces în instanță inițiat de colegii dumneavoastră 

liberali vă pun următoarea întrebare: dacă se introduce acest proiect pe ordinea de zi 
retrageți proiectul din instanță? Sau este un joc politic cu 3-4 luni înainte de alegeri?  

 
Domnul consilier Popa Petrică - Costel: 
Dacă este un joc politic este început de la jumătatea mandatului dumneavoastră din 

2016-2020 împotriva taxelor puse pe apă, apa de ploaie și pe canalizare, total nefondate.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, îmi pare foarte rău că ați fost nevoit să recunoașteți faptul că ați 

făcut un joc politic timp de 6 ani de zile și pe care îl readuceți în prim plan de fiecare dată 
cu câteva luni înainte de alegerile locale. Ne aducem aminte de acea perioadă în care 
domnul Vasile Varga, membru PNL, a inițiat legislația la care faceți referire în acest 
proiect. Au trecut 6 ani de zile în care v-ați jucat politic, pentru ca acum, cu câteva luni 
înainte de alegeri, să mai reîncălziți puțin apa. Este decizia dumneavoastră cât vă jucați 
politic. Noi o să mergem însă pe o procedură absolut legală. Să știți că și eu sunt foarte 
nemulțumit de raportările de la A.N.M. privind cantitatea de apă care cade în județul Brăila. 
Să știți că nici eu nu-i cred că plouă atât, dar nu am ce face. Sunt documente oficiale pe 
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care ei ni le trimit. Nici mie nu-mi vine să cred că plouă atât de mult la Brăila, pe cât 
raportează ei în mod oficial.    

 
Domnul consilier Popa Petrică - Costel: 
Domnule Primar, aveți dreptate. Jocurile politice sunt făcute de dumneavoastră 

perpetuu, iar de noi din când în când.  
 
Domnul DRĂGAN ION, Secretarul General al Municipiului Brăila: 

Dacă se poate să reluăm cursul ședinței având în vedere că nu este o ședință care 
are punctul acela ”alte probleme”. Vreau să precizez că pe platforma C.L.M. au fost 
depuse toate proiectele de hotărâre cu precizarea că este necesară suplimentarea ordinii 
de zi, motivat de prevederile art. 25 din Legea 17/2000 privind asistența persoanelor 
vârstnice. 

În conformitate cu prevederile art. 135 alin. (8) din O.U.G. nr. 57/2019, cu 
modificările și completările ulterioare, la propunerea Domnului Primar Viorel – Marian 
Dragomir, se suplimentează proiectul ordinii de zi inițial prezentat cu următorul proiect de 
hotărâre:  

Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea 
costului mediu lunar de întreţinere, a contribuţiei lunare de întreţinere, a alocaţiei zilnice de 
hrană a persoanelor îngrijite în centrele rezidenţiale, precum și aprobarea Metodologiei de 
stabilire și calcul a contribuției de întreținere, a Metodologiei de admitere a persoanelor 
vârstnice/adulte, a Modelului cadru al raportului de activitate al centrelor rezidențiale aflate 
sub coordonarea Direcţiei de Asistenţă Socială Brăila. 

De asemenea, menționez faptul ca acest proiect de hotărâre să fie discutat după 
proiectul de hotărâre înscris la punctul 11 de pe proiectul ordinii de zi inițial prezentat 
respectiv, înainte de proiectul de hotărâre privind „Aprobarea bugetului local al municipiului 
Brăila pe anul 2024”. 
 

Domnul consilier Oancea Sorin, Preşedinte de şedinţă:  
 Supunem la vot suplimentarea ordinii de zi cu proiectul menționat de domnul 

Drăgan Ion, Secretarul General al Municipiului Brăila:  
- Cine este pentru ? 

 - Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost introdus pe ordinea de zi. 
 

Supunem la vot ordinea de zi cu modificările menționate de domnul Drăgan Ion, 
Secretarul General al Municipiului Brăila: 

 
1) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea documentației de Avizare a Lucrărilor de Intervenții – D.A.L.I. și a indicatorilor 
tehnico – economici pentru obiectivul de investiţii «Renovare energetică a imobilului 
amplasat pe Calea Galați nr. 346 – corp C2». 

 
2) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea documentației tehnico – economice faza I – D.A.L.I. (Documentația de Avizare 
a Lucrărilor de Intervenții) și a indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de 
investiţii «Renovare energetică a Grădiniței cu program prelungit nr.51». 

 
3) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de investiţii investiţii 
«Lucrare de instalare sistem de supraveghere video – Corp C – Liceul de arte 
„Hariclea Darclee”, str. Panait Istrati nr. 34, Brăila». 

 
4) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de investiţii «Lucrare de 
instalare sistem de supraveghere video – CORP A – Liceul de Arte „Hariclea 
Darclee”, Bdul Al. Ioan Cuza nr. 184, Brăila», cu finanțare de la bugetul local.  
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5) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea documentației tehnico – economice faza I – D.A.L.I. (Documentația de Avizare 
a Lucrărilor de Intervenții) și a indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de 
investiţii «Reabilitare acoperiș și fațade corp C1 - Școala Gimnazială „Ion Băncilă”, 
Brăila», cu finanțare de la bugetul local.  

 
6) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea documentației de Avizare a Lucrărilor de Intervenții – D.A.L.I. și a indicatorilor 
tehnico – economici pentru obiectivul de investiţii «Reabilitare corp C1 - Grădinița cu 
Program Prelungit nr. 39 „Căsuța Fermecată”», cu finanțare de la bugetul local. 
 

7) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea documentației de Avizare a Lucrărilor de Intervenții – D.A.L.I. și a indicatorilor 
tehnico – economici pentru obiectivul de investiţii «Înlocuire învelitoare acoperiș și 
sistem pluvial corp C1 existent la Liceul Tehnologic Anghel Saligny», cu finanțare de 
la bugetul local. 

 
8) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Modificarea Organigramei, a Statului de funcții, precum și aprobarea Regulamentului 
de Organizare și Funcționare ale Creșei Brăila.  

 
9) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Modificarea Organigramei, a Statului de funcții și a Regulamentului de Organizare și 
Funcționare ale Serviciului Public de Asistență Medicală Brăila.  

 
10) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Preluarea din administrarea societății Braicar S.A. Brăila a bunului public „Debarcader 
pentru nave de agrement”, înscris în Inventarul domeniului public al Municipiului Brăila, 
actualizat prin H.C.L.M.nr. 325/30.09.2011, cu modificările și completările ulterioare, la 
Capitolul G, Subcapitolul G3, poziția nr.10.  

 
11) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea costului mediu lunar de întreţinere, a contribuţiei lunare de întreţinere, a 
alocaţiei zilnice de hrană a persoanelor îngrijite în centrele rezidenţiale, precum și 
aprobarea Metodologiei de stabilire și calcul a contribuției de întreținere, a Metodologiei de 
admitere a persoanelor vârstnice/adulte, a Modelului cadru al raportului de activitate al 
centrelor rezidențiale aflate sub coordonarea Direcţiei de Asistenţă Socială Brăila. 

 
12)  Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea bugetului local al municipiului Brăila pe anul 2024.  
 
13) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea utilizării sumei de 26.500,00 mii lei din excedentul anual al bugetului local al 
municipiului Brăila, înregistrat la încheierea exercițiului bugetar al anului 2023, pentru 
finanțarea secțiunii de dezvoltare pe anul 2024.  

 
14) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al Spitalului de Psihiatrie „Sf. Pantelimon” 
Brăila, pe anul 2024.   

 
15) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ 
SEROPLANT BRĂILA,  pe anul 2024.  
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16) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al SERVICIULUI DE TRANSPORT PUBLIC 
LOCAL DE CĂLĂTORI ŞI ADMINISTRARE  PORTUARĂ Brăila,  pe anul 2024.  

 
17) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ 
DE ADMINISTRARE A FONDULUI LOCATIV ȘI A CIMITIRELOR Brăila, pe anul 2024.  
 

18) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ 
DE ADMINISTRARE ȘI GOSPODĂRIRE LOCALĂ Brăila,  pe anul 2024.  

 
19) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea bugetului general centralizat al municipiului Brăila pe anul 2024.  
 

20) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea cotizației anuale a Municipiului Brăila, prin Consiliul Local Municipal Brăila, la 
HANDBAL CLUB DUNĂREA BRĂILA, în anul 2024.  

21) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Subvenționarea activității Grădinii Zoologice Brăila, pe anul 2024.  
 

22) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea Notelor de fundamentare și a tarifelor pentru activitățile specifice de punere în 
funcțiune, întreținere, trecere în conservare, transport și reparații a fântânilor arteziene, 
bazinelor ornamentale, cișmelelor stradale de apă potabilă și a sistemelor de irigații, 
începând cu anul 2024.  

 
23) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:  

Prelungirea contractului de închiriere pentru terenul ce aparține domeniului public al 
municipiului Brăila, situat în str. Școlilor nr. 96, bl. AB1, sc. 3, parter, ap. 48, în vederea 
desfășurării de activități comerciale diverse.  

 
24) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:    

Aprobarea contractelor de parteneriat încheiate între Municipiul Brăila, unități de 
învățământ preuniversitar de stat din municipiu și agenți economici, pentru formarea 
profesională a elevilor prin învățământul dual începând cu anul școlar 2024 – 2025.  

 
25) Proiect de hotărâre inițiat de Viceprimarii Municipiului Brăila, doamna 

Doinița Ciocan și domnul Alexandru Jantea – Crican, privind: Acordarea unui ajutor 
de urgență unei persoane aflate într-o situație deosebită, de natură medicală.  

 
26) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Acordarea unei cantităţi de material lemnos provenit din toaletările şi doborârile de arbori 
realizate în scopul asigurării măsurilor privind siguranţa persoanelor care pot fi afectate de 
ruperile şi desprinderile arborilor şi elementelor acestora, ca urmare a gradului de 
îmbătrânire avansat sau a stării fitosanitare precare, Serviciului de Utilitate Publică de 
Administrare și Gospodărire Locală Brăila.  
 

27) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea Programului de acţiune comunitară pentru anul 2024.  

 
28) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Completarea anexei nr. 4 la H.C.L.M. nr. 429/21.12.2015 - „Lista terenurilor ce aparţin 
domeniului public al Municipiului Brăila ce sunt sau pot fi ocupate de construcţii tip balcon, 
alei acces, extinderi spații comerciale, alte construcții autorizate”.  
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29) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:   
Exprimarea acordului Consiliului Local Municipal Brăila, pentru executarea unor lucrări de 
construire/desființare pe terenuri ce aparțin domeniului public și privat al Municipiului 
Brăila. 
 

30) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Completarea H.C.L.M. Brăila nr. 51/27.02.2009 referitoare la „Atestarea apartenenţei la 
domeniul privat al Municipiului Brăila, a unor imobile, în vederea înscrierii acestora în 
cartea funciară”. 
 

31) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Neexercitarea dreptului de preempţiune al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în 
Brăila, str. Prof. Gheorghe Munteanu Murgoci nr. 6, lot 1/1/1/1/1/1/2 și cotă parte din lot ½ 
(82 mp).   
 

32) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Neexercitarea dreptului de preempţiune al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în 
Brăila, str. Prof. Gheorghe Munteanu Murgoci nr. 6, lot 1/1/1/1/1/1/1/1/2 și cotă parte din 
lot ½ (128 mp). 

 
33) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Neexercitarea dreptului de preempţiune al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în 
Brăila, str. Împăratul Traian nr. 25.  

 
34) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Neexercitarea dreptului de preempţiune al Municipiului Brăila pentru imobilele situate în 
Brăila, str. Mihai Eminescu nr. 14, ap. SP. COM. și str. Mihai Eminescu nr. 14.  

 
35) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Numirea auditorului statutar al R.A. Administrația Zonei Libere Brăila, conform prevederilor 
O.U.G. nr. 109/2011 privind guvernanța corporativă a întreprinderilor publice, cu 
modificările și completările ulterioare, pentru auditarea situațiilor financiare anuale, 
perioada 2023 -2025.   

 
36) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Modificarea și completarea H.C.L.M. Brăila nr. 44/30.01.2024 privind ”Aprobarea 
Regulamentului de organizare și desfășurare a evaluării anuale a managementului 
pentru Teatrul „Maria Filotti” Brăila, Teatrul de Păpuși Brăila și Casa de Cultură a 
Municipiului Brăila.”  

 
37) Raportul de activitate al Consiliului Comunitar Consultativ, pentru anul 

2023. 
 

   Cu unanimitate de voturi ordinea de zi a fost aprobată.  
 
 Trecem la dezbaterea punctului 1 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea documentației de Avizare a 
Lucrărilor de Intervenții – D.A.L.I. și a indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de 
investiţii «Renovare energetică a imobilului amplasat pe Calea Galați nr. 346 – corp 
C2». 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
 
Domnul consilier Goanță Adrian – Mihai: 
La acest proiect de hotărâre nu particip la dezbatere și vot. 
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Domnul consilier Oancea Sorin, Preşedinte de şedinţă:  

Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 

 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. Domnul consilier local 
Goanță Adrian – Mihai nu a participat la deliberarea și votul asupra proiectului de hotărâre. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 2 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea documentației tehnico – 
economice faza I – D.A.L.I. (Documentația de Avizare a Lucrărilor de Intervenții) și a 
indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de investiţii «Renovare energetică a 
Grădiniței cu program prelungit nr.51» 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 

 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 3 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea indicatorilor tehnico – 
economici pentru obiectivul de investiţii «Lucrare de instalare sistem de supraveghere 
video – Corp C – Liceul de arte „Hariclea Darclee”, str. Panait Istrati nr. 34, Brăila» 
 Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
 Discuţii? 

Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 4 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea indicatorilor tehnico – 
economici pentru obiectivul de investiţii «Lucrare de instalare sistem de supraveghere 
video – CORP A – Liceul de Arte „Hariclea Darclee”, Bdul Al. Ioan Cuza nr. 184, 
Brăila», cu finanțare de la bugetul local. 
 Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 

Discuţii? 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
  

 Trecem la dezbaterea punctului 5 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea documentației tehnico – 
economice faza I – D.A.L.I. (Documentația de Avizare a Lucrărilor de Intervenții) și a 
indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de investiţii «Reabilitare acoperiș și 
fațade corp C1 - Școala Gimnazială „Ion Băncilă”, Brăila», cu finanțare de la bugetul 
local.  
 Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
 Discuţii? 
 Supunem la vot proiectul de hotărâre: 

- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
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  Trecem la dezbaterea punctului 6 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea documentației de Avizare a 
Lucrărilor de Intervenții – D.A.L.I. și a indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de 
investiţii «Reabilitare corp C1 - Grădinița cu Program Prelungit nr. 39 „Căsuța 
Fermecată”», cu finanțare de la bugetul local. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 

 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.     
 

Domnul DRĂGAN ION, Secretarul General al Municipiului Brăila: 

Menționez faptul că, denumirea corectă a obiectivului de investiții, așa cum ați văzut 
pe platformă, este «Înlocuire învelitoare acoperiș și sistem pluvial corp C1 existent la 
Liceul Tehnologic Anghel Saligny» și nu «Reabilitare învelitoare sistem pluvial, Liceul 
Tehnologic „Anghel Saligny”». Această denumire se va regăsi și la capitolul 65 din buget. 
Vă mulțumesc! 

 
Domnul consilier Oancea Sorin, Preşedinte de şedinţă:       

 Trecem la dezbaterea punctului 7 de pe ordinea de zi - Aprobarea documentației 
de Avizare a Lucrărilor de Intervenții – D.A.L.I. și a indicatorilor tehnico – economici pentru 
obiectivul de investiţii «Înlocuire învelitoare acoperiș și sistem pluvial corp C1 existent 
la Liceul Tehnologic Anghel Saligny», cu finanțare de la bugetul local. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru?  
- Cine se abţine? 
- Cine este împotrivă? 
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.         
 

 Trecem la dezbaterea punctului 8 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea Organigramei, a Statului 
de funcții, precum și aprobarea Regulamentului de Organizare și Funcționare ale 
Creșei Brăila. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 

 Trecem la dezbaterea punctului 9 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea Organigramei, a Statului de 
funcții și a Regulamentului de Organizare și Funcționare ale Serviciului Public de 
Asistență Medicală Brăila. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 

 Trecem la dezbaterea punctului 10 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
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inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Preluarea din administrarea societății 
Braicar S.A. Brăila a bunului public „Debarcader pentru nave de agrement”, înscris în 
Inventarul domeniului public al Municipiului Brăila, actualizat prin H.C.L.M.nr. 
325/30.09.2011, cu modificările și completările ulterioare, la Capitolul G, Subcapitolul 
G3, poziția nr.10. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 11 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea costului mediu lunar de 
întreţinere, a contribuţiei lunare de întreţinere, a alocaţiei zilnice de hrană a persoanelor 
îngrijite în centrele rezidenţiale, precum și aprobarea Metodologiei de stabilire și calcul a 
contribuției de întreținere, a Metodologiei de admitere a persoanelor vârstnice/adulte, a 
Modelului cadru al raportului de activitate al centrelor rezidențiale aflate sub coordonarea 
Direcţiei de Asistenţă Socială Brăila. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  

 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
        

 Trecem la dezbaterea punctului 12 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului local al municipiului 
Brăila pe anul 2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
 
Domnul consilier, Alexandru Ionel: 
Având în vedere că această ședință a fost cumva făcută pe repede înainte, am 

reușit totuși să pregătesc un amendament. N-am avut posibilitatea să-l inițiez legal, dar 
am posibilitatea să-l prezint. Proiectul se numește ”Telegondola Dunării” și propune 
construirea unei facilități moderne inovatoare pe faleza Dunării din Brăila. Acest proiect 
are ca scop principal promovarea potențialului turistic și dezvoltarea infrastructurii locale 
oferind o experiență unică și spectaculoasă pentru localnici și turiști. Obiectivul principal al 
proiectului este de a dezvolta o infrastructură turistică competitivă care să atragă un flux 
constant de turiști în zonă, generând venituri și stimulând economia locală. Telegondola 
Dunării va oferi o panoramă impresionantă asupra fluviului precum și asupra municipiului 
Brăila fiind o nouă emblemă pe drapelul orașului. Telegondola va atrage turiști din 
întreaga țară și din străinătate generând venituri și creând noi locuri de muncă în industria 
turismului și a ospitalității. Pasagerii telegondolei vor avea ocazia să admire frumusețea 
naturală a fluviului Dunărea și a municipiului Brăila precum și să cunoască mai bine istoria 
și cultura orașului nostru. Construirea telegondolei va contribui la dezvoltarea 
infrastructurii locale îmbunătățind accesibilitatea și estetica zonei. Proiectul ar putea 
beneficia de finanțare prin solicitarea de fonduri europene sau guvernamentale destinate 
dezvoltării turismului și infrastructurii locale sau prin intermediul unui parteneriat public 
privat. Costul estimativ va fi situat între 10 și 12 milioane de euro cu o lungime de 1,7 km.  
Traseul acesteia pornește din zona parcării restaurantului RaAy până în zona adiacentă a 
silozului de cereale. Telegondola Dunării reprezintă o oportunitate unică pentru 
dezvoltarea turismului în Brăila și promovarea frumuseților naturale și culturale ale zonei. 
Odată implementat acest proiect va aduce beneficii economice și sociale semnificative 
pentru comunitatea locală, consolidând statulul municipiului Brăila ca destinație turistică 
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atractivă în România. Vă mulțumesc!    
 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Prezentul proiect de buget pentru anul 2024 a fost expus pe platforma online în 

perioada 12 – 17 ianuarie 2024. O perioadă foarte scurtă pentru cetățenii Brăilei care au 
avut interes în acest sens. Pot să mai spun că nu a fost prezentat tot proiectul pe 
platformă. Știind că în 2023 domnul Primar Dragomir a lăudat bugetul din acel an azi 
observ că acest proiect de buget este dat pe repede înainte în Consiliul Local. Este un 
proiect rușinos din care lipsesc investițiile noi care să aducă un plus de valoare 
municipiului Brăila în 2024. O situație rușinoasă este că secțiunea de funcționare este mai 
mare decât secțiunea de dezvoltare în acest buget. Cred că una dintre explicații este 
mărirea taxelor locale pentru ca domnul Primar să justifice majorarea salariilor angajaților 
bugetari. După cum am observat în prezentul proiect secțiunea de funcționare a crescut 
din 2023 de la 347.538.550 de lei la 459.436.430 de lei. Observâm că în 2024 veniturile 
proprii au scăzut de la 503.642.940 de lei la 396.411.320 de lei. Cum ne explică domnul 
Primar această scădere? Dacă domnul Primar se lăuda în februarie 2023 cu investiții în 
străzi, transport, școli acum observăm că nu mai sunt investiții noi, se continuă cu proiecte 
începute în anii precedenți, deoarece acestea nu au fost terminate. Observăm proiectele 
noi din bugetul prezentat care nu sunt așa de importante pentru municipiul Brăila sau 
pentru satisfacerea cetățeanului brăilean. Vă pot spune că în prezent sunt proiecte de 
reparații la instalația de frig la patinoar, de achiziții mașini, echipamente, mobilier ca în 
fiecare an. De ce nu sunt cuprinse proiectele care să satisfacă necesitățile cetățenilor în 
prezentul buget? Ne poate da un răspuns domnul Primar? 

Cu privire la investițiile cu fonduri europene nu am văzut nimic în acest proiect. Cea 
mai mare pondere din prezentul proiect prezentat este pentru investițiile începute. Proiecte 
de finanțare din fonduri externe reprezintă 27.616.220 lei, iar din această sumă Castelul 
de apă are alocați 25.160.070 de lei, iar restul pentru investiții în facilități agrement și 
locuri de joacă. Este o sumă foarte mică față de cerințele cetățenilor. Am observat că în 
prezentul buget sunt prevăzute trei investiții noi pentru hrubele din Grădina Publică, 
centrală panouri fotovoltaice și nava de pasageri Lacu Sărat. Rușinos mai este faptul că în 
prezentul buget nu avem proiecte noi de finanțare din fondul european de dezvoltare 
regională, proiecte reprezentând asistența financiară nerambursabilă aferentă P.N.R.R. 
Domnule Primar, ce puteți să ne spuneți în această privință?   

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Domnule Primar, foarte mulți brăileni mă întreabă ce vă ține să inaugurați stadionul 

Progresul.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule Drogeanu pe dumneavoastră am să vă întreb prima dată de ce râdeați 

când domnul Alexandru Ionel prezenta propunerea pentru buget. De ce râdeați? 
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Și dumneavoastră scriați.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Da, îmi notam. Este o diferență. Eu am luat în serios amendamentele consilierilor 

P.N.L. 
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
De ce credeați că eu râdeam de ce prezenta domnul Alexandru? 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Se vedea. Râdeați. 
 
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
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Păi aveam alt motiv.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
De ce râdeați? 
 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
Domnule Primar, nu o putem spune public.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Am înțeles. Doar râdeați.  
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Mai băgați bățul prin gard puțin.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Dumneavoastră sunteți expert cu gardurile. Să știți că eu nu sunt expert cu bățul.  
Am observat la domnul Sandu că citea de pe foaie. V-au dat de la partid? Dacă vă 

privesc în ochi și dumneavoastră mă priviți în ochi puteți să mă întrebați ce scrie pe foaia 
aceea sau nu? Mai știți sau e nevoie să citiți?  

 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Ce-am consemnat în această foaie este scris de mine.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule Alexandru Ionel, să știți că la telegondolă mulți s-au gândit înaintea 

dumneavoastră. Într-adevăr este un proiect inovator care poate pune în valoare faleza, 
reabilitată de Primăria Municipiului Brăila, dar am considerat că acest proiect trebuie să 
mai aștepte pentru că dumneavoastră mă criticați că am asfaltat. Da, este nevoie să 
asfaltăm în Chercea acum, pentru că nu ne putem plimba cu telegondola pe faleză și să 
avem noroi în cartierele orașului. Vom continua cu asfaltările și reabilitările, inclusiv de 
parcări. După ce terminăm infrastructura din oraș ne putem gândi la proiecte din acestea 
frumoase, inovatoare pentru turiști. Dar până să ajungem acolo, să plătim între 10 și 12 
milioane de euro, trebuie să mai lucrăm în oraș. Acesta este adevărul, dincolo de alte 
speculații care se vor face vis-a-vis de telegondolă la Brăila. 

Domnule Sandu, mi-am notat să știți, dar v-ați contrazis de atâtea ori în ce-ați citit 
încât nu pot să-mi dau seama ce ați vrut să spuneți de fapt. Conform prevederilor legale 
bugetul Primăriei Municipiului Brăila trebuie să stea în dezbatere publică la fel ca în toți 
anii 30 de zile, iar domnul Secretar Drăgan Ion vă poate confirma că a fost în dezbatere 
publică. Este corect, domnule Secretar?     

 

Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului: 
Am aici anunțul din 12 ianuarie când a fost publicat.   
 

Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Greșit! A fost doar 5 zile ca să faci ceva pe el.   
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Ce să faci pe el, domnule? Cum adică să faci ceva pe el? 
 

Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
Adnotări, domnule Primar. Nu interpretați.  
 

Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului: 
Vreau să precizez faptul că dezbaterea publică este de pe data de 12 ianuarie, iar 

propuneri, sugestii, opinii se puteau face până pe data de 27 ianuarie, așa cum este pe 
acest anunț. Acesta este un anunț pentru cei care vor să facă aceste propuneri din afara 
aparatului administrativ. Dumneavoastră, în calitate de consilier, puteți face amendamente 
și propuneri oricând.  
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Inclusiv acum în ședință. Domnule consilier, am să vă rog ceva. Eu știu că vă 

bufnește râsul în ședințele de consiliu, dar am să vă mai rog să nu vă mai exprimați în 
plenul consiliului cu ”să facem ceva pe el”. Sunteți consilieri municipali plătiți din bani 
publici. Spuneți, domnule, să depunem amendamente, să avem inițiativă, nu să facem 
ceva pe el. Este bugetul municipiului Brăila, domnule consilier.  

Acum revenind tot dumneavoastră vă contraziceați. Spuneați că lipsesc investițiile, 
apoi ați spus că sunt investiții. Ați spus că secțiunea de dezvoltare este mai mică decât 
secțiunea de funcționare, apoi ați spus invers. Domnule consilier, când anul trecut 
secțiunea de dezvoltare a fost de 61% și secțiunea de funcționare de 39% atunci de ce n-
ați votat bugetul? Acum într-adevăr sunt apropiate, dar să știți că dacă mai luăm banii de 
la asfaltări din secțiunea de funcționare și îi trecem ca investiție sau ca beneficiu într-o 
investiție în secțiunea de dezvoltare ele sunt egale. Dar oricum dumneavoastră nu ați fi 
votat bugetul ci ați fi căutat permanent o motivație pentru a nu-l vota. Ați spus mai 
devreme că nu ați avut timp să depuneți amendamente. Domnule consilier, am să fiu 
foarte direct. Eu am discutat cu cei de la economic și cu domnul Secretar să nu aprobăm 
bugetul în ședință extraordinară ci într-o ședință ordinară. Cu 5 zile înainte, ca să aveți mai 
mult de 3 zile timp necesar. Am constatat însă că Ministerul Educației nu a transmis costul 
standard per elev. Domnii de la inspectorat erau plecați la Bruxelles în vacanță. Cei de la 
școli au trebuit să aștepte să se întoarcă cei plecați la Bruxelles în vacanță ca să poată să 
ne transmită costul standard per elev. Din acest motiv a doua zi am terminat bugetul și 
apoi l-am transmis către dumneavoastră. Colegii de la Buget – Finanțe au rămas până 
noaptea târziu ca să poată fi transmis bugetul. Ați văzut și dumneavoastră că s-a lucrat și 
s-a trimis la o oră târzie, tocmai pentru că lipsea costul standard per elev.  

Ați mai spus, tot dumneavoastră, că nu sunt bani în buget, dar mai devreme ați 
spus că Primăria Municipiului Brăila este bogată și atunci iar v-ați contrazis. N-am reușit 
să vă înțeleg. Ați mai spus după aceea că nu sunt în buget investiții cu fonduri europene 
după care ați început să le citiți. Ați spus că nu sunt bani pentru investiții la parcurile de 
joacă. Sunt și acolo niște sume, așa cum vă exprimați dumneavoastră, dar nu mai sunt 
cele de anul trecut ca urmare a faptului că Primăria Municipiului Brăila a reabilitat aproape 
toate parcurile de joacă din municipiul Brăila și mai sunt doar câteva de construit sau de 
reabilitat. Ca urmare, știți dumneavoasrtră, dacă le-am finalizat de ce să mai punem bani 
la ele, pentru că majoritatea mai sunt în garanție.  

Am să vă mai spun un lucru foarte interesant pe care mi l-am notat mai devreme. 
Așa cum ați observat și dumneavoastră avem buget de dezvoltare și buget de funcționare. 
Să știți că în bugetul de funcționare nu sunt doar banii de salarii așa cum vă place 
dumneavoastră să spuneți, ci sunt și bani pentru iluminatul public, pentru întreținerea și 
asfaltarea străzilor, pentru reparații pentru anumite obiective de interes public, pentru 
subvenții pentru transportul elevilor, pentru bursele elevilor. Nu sunt bani doar pentru 
salarii ci sunt bani pentru tot ceea ce este de interes public în municipiul Brăila. Revenind 
la bugetul de dezvoltare vă spun așa: 65% din bugetul de dezvoltare este reprezentat de 
proiecte cu fonduri europene. 56,4 milioane de euro sunt fondurile europene pe care le 
regăsiți în bugetul de dezvoltare. Pentru că de foarte multe ori îmi face plăcere să vorbesc 
despre atenția pe care o acordăm elevilor am să vă spun că anul acesta avem cel mai 
mare buget de investiții pentru grădinițe, școli și licee de când sunt eu primar. 13,1 
milioane de euro sunt bani din fonduri europene pentru investiții, modernizări și dotări în 
grădinițe, școli și licee, din totalul de 16,1 milioane de euro, ceea ce înseamnă că 81% din 
investițiile în școli sunt realizate cu foduri europene, domnule consilier.  

Sunt multe de spus, dar pe dumneavoastră oricum nu vă interesează pentru că de 
fiecare dată căutați un pretext să nu votați bugetul. Este opțiunea dumneavoastră și 
nimeni nu vă poate opri, dar am o singură rugăminte: nu spuneți că nu sunt proiecte cu 
fonduri europene. Lista detaliată se regăsește în lista de investiții și în bugetul de investiții, 
pe care îl aveți și dumneavoastră. La un moment dat fiecare va da socoteală, nu în fața 
alegătorilor, ci în fața propriei conștiințe pentru ceea ce face în consiliul local. Dacă 
dumneavoastră veniți și doar căutați scuze pentru a nu vota bugetul decizia vă aparține. 
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Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Domnule primar, nu ați răspuns la întrebările puse de noi. În primul rând în buget ca 

investiții noi sunt 3: hrubele Brăilei, centrală panouri fotovoltaice și navă de pasageri. 
Restul sunt proiecte pornite din 2021 sau din bugetele anterioare. Ce proiecte noi putem 
să facem pentru satisfacerea cetățeanului brăilean?         

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier Alexandru Ionel, am să vă citesc punctul 24 dintr-un documnet 

public al Primăriei Municipiului Brăila: revitalizarea falezei Dunării, zonă verde, drumuri, 
alei, inclusiv facilități pentru activități culturale și de agrement, unde avem introdusă în 
strategia de dezvoltare a Municipiului Brăila și secțiunea de telegondolă, dar nu este una 
dintre prioritățile noastre ca urmare a faptului că avem mult de lucru. După ce vom termina 
lucrările în oraș atunci ne vom îndrepta și către zona aceea.  

Referitor la ceea ce spunea domnul consilier Sandu eu n-am să vă citesc tot din 
acest buget. De la pagina a 3 – a până la jumătatea paginii 6 sunt doar proiecte la școli, 
domnule consilier. Dacă dumneavoastră alegeți să nu le votați este opțiunea 
dumneavoastră. Nu are niciun rost să facem un ping - pong vis-a-vis de opțiunea 
dumneavoastră, pentru că nici măcar în 2016 sau 2017 când am acceptat o parte dintre 
amendamentele consilierilor P.N.L. la buget, nici atunci nu ați votat bugetul.  Este o 
chestiune de practică la dumneavoastră să veniți să nu votați bugetul căutând o serie de 
pretexte. Dacă ați fi avut o chestiune serioasă și ați fi venit să discutăm aceste 
amendamente în perioada în care bugetul era în dezbatere. Poate atunci ați fi venit și cu 
un proiect, cu devizele pentru finanțarea respectivă și aș fi considerat a fi o ofertă 
serioasă. A veni astăzi în plenul ședinței de consiliu cu diverse amendamente sau astfel 
de chestiuni, vă spun încă o dată că este doar o chestiune de imagine pe care o faceți în 
special într-un an electoral căutând diverse motive pentru a nu vota bugetul.   

 
Domnul consilier, Alexandru Ionel: 
Domnule Primar, la punctul 24 este vorba despre acordarea unui ajutor de urgență 

unei persoane. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, punctul 24 din Strategia de dezvoltare a municipiului Brăila 2020 

– 2030. 
 
Domnul consilier, Alexandru Ionel: 
Inițiativa acestui proiect vine din partea unor tineri care s-au întors de curând și vor 

să rămână în continuare în Brăila. Vă mulțumesc! 
 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
Domnule Primar, v-ați obișnuit să ne beșteliți pe noi cei care facem opoziție, din 

nefericire pentru dumneavoastră și din fericire pentru brăileni. Eu pot să vă spun că noi nu 
am votat bugetele dumneavoastră , ale primarului Dragomir, și nu le vom vota decât atunci 
când dumneavoastră veți avea bunăvoința să puneți pe ordinea de zi proiectele inițiate de 
consilierii liberali. Pe de altă parte dorim să puneți în buget acele proiecte votate cu ani și 
ani în urmă de liberali și care ar fi trebuit să fie puse de mult în operă. Dumneavoastră, în 
răutatea pe care o aveți față de liberali, ură chiar, vă manisfestați ca atare. De aceea, 
încercați să nu ne mai beșteliți pe problema bugetului. Noi nu-l votăm, pe o parte din acest 
principiu, iar pe de altă parte pentru că liniile dumneavoastră puse în buget sunt total 
diferite de principiile pe care noi vrem să le adoptăm într-un proiect de buget. Vă 
mulțumesc! Nu-i nevoie să-mi răspundeți.  

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu o să vă răspund, domnule consilier. Să știți că astfel de cuvinte ca ”beștelit” nu 

ne sunt caracteristice, ba chiar ședința de astăzi s-a desfășurat, din punctul meu de 
vedere, în termeni civilizați și chiar dacă avem puncte de vedere divergente nu ne-am 
beștelit, așa cum ați spus dumneavoastră. Să știți că a mai fost o doamnă, nu pot să-i 
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pronunț numele pentru că nu este de față, filma ca dumneavoastră, dar nu era în timpul 
ședinței de consiliu. Puteți filma, dacă asta vă ajută. 

 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
La fel ca domnul Căprariu. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
A fost susținut de dumneavoastră la primărie. Dacă acum s-a mutat în altă parte să 

știți că așa fac toți traseiștii. A fost contracandidatul meu susținut de dumneavoastră.   
 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
Aia e altă poveste. Erau vremuri de prietenie.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Între dumneavoastră și dânsul. 
 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
Nu, între noi și dumneavoastră.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu-mi aduc aminte. Să știți că așa fac toți trădătorii. Cei care trădează azi un partid, 

se duc în altă parte și mâine vor trăda și acolo, pentru că este în firea lor. Domnule 
Președinte, am deviat puțin, așa că vă rog să reluați.  

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Domnule Primar, v-am pus o întrebare. Vă rog frumos! 
 
Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Stadionul, domnule Primar. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Acolo este o procedură și trebuie urmată ca atare. Mai mult nu am ce să vă spun.  
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Ne puteți da ceva detalii? 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu acum. 
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Un anotimp, o zi, o lună? 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu pot să vă dau acum, pentru că sunt chestiuni care nu depind doar de Primăria 

Municipiului Brăila ci și de alte instituții publice.  
 
Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Înainte de alegeri. 
 
Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului: 
Față de discuțiile care s-au purtat până acum singurul amendament ar fi includerea 

în buget a sumei de 10-12 milioane de euro pentru telegondolă. Dacă discutăm despre o 
idee, această idee este deja consfințită în Strategia de dezvoltare a municipiului Brăila la 
punctul la care domnul Primar a făcut referire. În privința includerii acestei sume la ora 
actuală în buget vă spun că, din perspectiva articolului 44 din Legea 273 a finanțelor 
publice locale, acest lucru nu este posibil, pentru că această sumă nu are în spate o 
documentație tehnico-economică care să fie aprobată de către dumneavoastră. Sumele 
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care se prind în buget au în prealabil o documentație tehnico-economică aprobată, ceea 
ce nu este cazul aici, așa încât un astfel de amendament, chiar dacă ar fi aprobat, nu ar 
putea să fie pus în practică la ora actuală. Vă mai mențineți amendamentul, domnule 
consilier? 

 
Domnul consilier, Alexandru Ionel: 
Eu îmi mențin amendamentul, dar dacă este inclus la punctul 24 mergem mai 

departe.  
 
Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului: 
Supunem la vot proiectul de buget fără amendament. Domnule consilier, mai vreți 

să susțineți amendamentul în condițiile în care vi le-am spus.?  
 
Domnul consilier, Alexandru Ionel: 
Am zis că nu.  
 
Domnul consilier Oancea Sorin, Preşedinte de şedinţă:      
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu 15 voturi ”pentru” și 7 voturi împotrivă ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, 

Drogeanu Alexandru, Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel,  
Sandu Marius – George și Sîrbu Constantin proiectul de hotărâre a fost aprobat.  

 
 Trecem la dezbaterea punctului 13 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea utilizării sumei de 26.500,00 
mii lei din excedentul anual al bugetului local al municipiului Brăila, înregistrat la 
încheierea exercițiului bugetar al anului 2023, pentru finanțarea secțiunii de dezvoltare pe 
anul 2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 

 Trecem la dezbaterea punctului 14 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului de venituri şi 
cheltuieli al Spitalului de Psihiatrie „Sf. Pantelimon” Brăila, pe anul 2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
 
Domnul consilier Alexandru Ionel: 
La acest proiect de hotărâre nu particip la dezbatere și vot. 
 
Domnul consilier Oancea Sorin, Preşedinte de şedinţă:  

Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu 16 voturi ”pentru” și 5 voturi împotrivă ale domnilor consilieri Drogeanu 

Alexandru, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel,  Sandu Marius – George și 
Sîrbu Constantin proiectul de hotărâre a fost aprobat. Domnul consilier Alexandru Ionel nu 
a participat la deliberarea și votul asupra proiectului de hotărâre. 
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 Trecem la dezbaterea punctului 15 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului de venituri şi 
cheltuieli al SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ SEROPLANT BRĂILA,  pe anul 
2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu 15 voturi ”pentru” și 7 voturi împotrivă ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, 

Drogeanu Alexandru, Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel,  
Sandu Marius – George și Sîrbu Constantin proiectul de hotărâre a fost aprobat.        

 

 Trecem la dezbaterea punctului 16 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului de venituri şi 
cheltuieli al SERVICIULUI DE TRANSPORT PUBLIC LOCAL DE CĂLĂTORI ŞI 
ADMINISTRARE  PORTUARĂ Brăila,  pe anul 2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu 15 voturi ”pentru” și 7 voturi împotrivă ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, 

Drogeanu Alexandru, Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel,  
Sandu Marius – George și Sîrbu Constantin proiectul de hotărâre a fost aprobat.     

 
 

Trecem la dezbaterea punctului 17 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului de venituri şi 
cheltuieli al SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ DE ADMINISTRARE A FONDULUI 
LOCATIV ȘI A CIMITIRELOR Brăila, pe anul 2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu 15 voturi ”pentru” și 7 voturi împotrivă ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, 

Drogeanu Alexandru, Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel,  
Sandu Marius – George și Sîrbu Constantin proiectul de hotărâre a fost aprobat.        

 

 Trecem la dezbaterea punctului 18 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului de venituri şi 
cheltuieli al SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ DE ADMINISTRARE ȘI 
GOSPODĂRIRE LOCALĂ Brăila,  pe anul 2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu 15 voturi ”pentru” și 7 voturi împotrivă ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, 

Drogeanu Alexandru, Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel,  
Sandu Marius – George și Sîrbu Constantin proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
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 Trecem la dezbaterea punctului 19 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului general centralizat 
al municipiului Brăila pe anul 2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu 15 voturi ”pentru” și 7 voturi împotrivă ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, 

Drogeanu Alexandru, Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel,  
Sandu Marius – George și Sîrbu Constantin proiectul de hotărâre a fost aprobat. 

     
 Trecem la dezbaterea punctului 20 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea cotizației anuale a 
Municipiului Brăila, prin Consiliul Local Municipal Brăila, la HANDBAL CLUB DUNĂREA 
BRĂILA, în anul 2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
 
Domnul consilier, Alexandru Ionel: 
Vreau să felicit public echipa de hanbal atât clubului Handbal Club Dunărea Brăila 

pentru rezultatele pe plan național cât și internațional. Vreau să îi felicit și să le mulțumesc 
suporterilor care susțin această echipă. Din nefericire la ora actuală echipa este nevoită ca 
și meciurile de acasă să le desfășoare în deplasare. Aș vrea să fiu elegant și să spun că 
este o delăsare a celor care au condus Brăila. Echipa nu merită să fie pedepsită și să 
joace meciurile în deplasare. De aceea, domnule Primar, vă rog ca pe viitor să accelerați 
sau să mergeți pe proceduri pentru construirea unei săli de sport la Brăila. Sunt orașe mult 
mai mici decât municipiul Brăila, aici mă refer la Mioveni, Turda și chiar Tulcea, unde se 
construiesc săli de sport. Este păcat pentru că avem o echipă de renume european. Vă 
mulțumesc! Acest vot pe care îl voi da este votul venit din partea fanilor Handbal Club 
Dunărea Brăila și-l dau cu toată inima.     

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Apreciez faptul că măcar un liberal felicită echipa de handbal a municipiului Brăila și 

rezultatele pe care aceasta le are, dar să știți că e posibil să nu vă mai regăsiți pe lista de 
consilieri a P.N.L....  

 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
Poate este la dumneavoastră sau...? 
 
Domnul consilier, Alexandru Ionel: 
Nu sunt pe listă, domnule Popa. Ziceți ce vreți, domnule Popa, că de trei mandate 

așa faceți. Numai ziceți și îmbârligați.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier Alexandru, nu cred că o să vă mai regăsiți pe lista de consilieri a 

P.N.L., dar nici la P.S.D., pentru că nu au fost purtate astfel de discuții.  
 
Domnul consilier, Alexandru Ionel: 
Nici nu-mi doresc. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Sunt ferm convins. Ca urmare a faptului că Partidul Național Liberal a emis 

nenumărate comunicate prin care critică activitatea de la handbal, critică rezultatele, critică 
echipa, critică conducerea, critică jucătoarele de handbal, critică pe oricine, oricât, chiar și 
pe mine. Dar în timp ce dumneavoastră vorbeați frumos de activitatea de la handbal, și de 
această dată ceilalți consilieri P.N.L se hlizeau acolo și râdeau, probabil pentru că dânșii 
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sunt obișnuiți doar să critice. Președintele dumneavoastră de partid a transmis 
nenumărate comunicate prin care se dezice de aceste lucruri frumoase. Este iarăși o 
chestiune de joc politic, pe care dânșii recunosc că o fac. Eu am să vă spun că este trist 
faptul că la îndemnurile dânsului, consilierii P.N.L. de la județ sau de la municipiu nu au 
votat proiectul Consiliului Județean pentru ca între Brăila și Galați să fie construită o Sală 
Polivalentă nouă, inclusiv pentru handbal. Cu toate acestea, pentru că noi deținem 
majoritatea în consiliul județean și consiliul local, am votat pentru și proiectul merge mai 
departe, râmânând ca ceilalți să dea comunicate de presă prin care să critice orice în timp 
ce alții construiesc. 

 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Noi nu criticăm activitatea clubului de hanbal ci sumele cheltuite și nu criticăm  

contractele handbalistelor. Să fie clar asta! Criticăm sumele care se cheltuiesc în paralel. 
Mulțumesc! 

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Eu sunt de acord cu domnul Ionel și felicit echipa. Echipa dezvoltă un joc frumos și 

performează, dar problema este în altă parte. Ce facem cu celelalte sporturi? Haideți să 
vedem cum stau lucrurile. Cotizația Consiliului Județean pe anul 2024 este de 14 milioane 
de lei, 2,7 milioane de euro. Consiliul Local 4,5 milioane, adică 900 de mii de euro. Peste 
această sumă vine și o sumă de întreținere a Sălii Polivalente în valoare de 600 de mii 
euro. Foarte bine, dar ce facem cu celelalte sporturi din municipiul Brăila? Celorlalte 
sporturi din Brăila li s-a acordat de către Consiliul Județean suma de 400.000 euro. 
Handbal Club Dunărea Brăila primește - și nu vreau să fiu înțeles greșit pentru că știu că 
este prezentă o parte din presă, dar îmi asum - de 10 ori suma care este alocată tuturor 
celorlalte sporturi. Sunt alături de Handbal Club Dunărea, dar nu pot să nu iau atitudine 
față de ceea ce se întâmplă, față de mizeria în care se scaldă sportul brăilean. Aici e 
problema!  Handbal Club Dunărea performează foarte bine în grupele EHF și este foarte 
aproape de calificare, dar cu ceilalți ce facem? Vă mulțumesc! 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
La domnul Sandu este un amalgam. Pe de o parte ne spune că nu are treabă cu 

contractele și pe de altă parte ne spune că nu are legătură cu bugetul. Sumele pentru 
contracte sunt în buget, dar pe dânsul nu-l interesează bugetul. Dânsul nu a înțeles, nici 
noi nu am înțeles, iar cetățenii nici măcar atât. Dar iar am văzut că râdeau în spate acolo. 
Ce să facă consilierii liberali? Vin și râd la ședință.  

 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
Măcar noi râdem, domnule Primar.  
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Râdeți, domnule consilier, dar râdeți a pagubă.  
 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
A paguba orașului făcută de dumneavoastră?  
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu, domnule consilier.  
 

Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
Am întrebat... 
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Am să-i răspund acum domnului Drogeanu. Ce faceți cu celelalte sporturi, că aveți 

director la Clubul Sportiv Municipal? Vreți să scoatem ce spunea în campania electorală 
din 2020 doamna consilier județean Anamaria Ioniță vis-a-vis de susținerea sporturilor la 
nivel Clubul Sportiv Municipal arondat Agenției Naționale pentru Tineret? O să mai veniți, 
domnule consilier, iarăși înainte de campania electorală, exact ca în 2020 când ați venit cu 
Ludovic Orban, să vă pozați la stadionul de atletism? 
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Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Nu eram atunci. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu erați la P.N.L. atunci? 
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Nu. Eram la drumuri și poduri.  
 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Domnule Președinte de sală, este cumva o conferință a domnului Primar aici? 
 
Domnul consilier Oancea Sorin, Preşedinte de şedinţă: 
Vă rog să așteptați.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Vorbiți cu doamna Anamaria Ioniță ce faceți cu sporturile. Ați numit-o interimar 

politic acolo și poate o fi luat și concursul între timp, că așa se întâmplă, știți 
dumneavoastră mai bine. Domnule consilier, câți bani ați adus de la Minister pentru 
sportul din Brăila? Ce secții finanțează și de ce nu le dă bani la toate? De ce păstrați 
stadionul de atletism, pentru că mai are puțin și cade pe toată lumea și ierburile sunt mai 
înalte decât pomii din Parcul Monument. Dumneavoastră veniți în ședință și ne întrebați pe 
noi. Putem să vă întrebăm și noi: ce faceți cu stadionul de atletism? Vine campania și vă 
pozați iar lângă el?  

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Sunteți Primarul Brăilei. Implicați-vă și rezolvați problema! Nu mă întrebați pe mine, 

domnule Primar. Mergeți și rezolvați această problemă. Nu mai aruncați pe mine și unde 
eram eu acum 10 ani. Nu o mai dați în demagogie, vă rog frumos. Așa ați făcut și faceți și 
cu bazinul olimpic. Că noi nu ne băgăm, că noi am dat partea... Implicați-vă, domnule 
Primar! Asta nu faceți dumneavoastră. Nu vă implicați pentru nimic pentru brăileni. ”Că și 
mie îmi pare rău că plouă mult”, dar de ce nu ați venit dumneavoastră cu propunerea 
asta?  

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, dumneavoastră v-ați pozat acolo. Vă pozați în campanie 

electorală, aveți directorul care coordonează acea activitate și îmi cereți mie să mă implic 
în curtea lor? Aduceți-le în subordinea primăriei și o să facem noi ordine, pentru că 
dumneavoastră n-ați putut. Domnule Președinte de ședință vă rog se revenim la ordinea 
de zi.  

 
Domnul consilier Oancea Sorin, Preşedinte de şedinţă:      
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu 17 voturi ”pentru” și 5 abțineri ale domnilor consilieri Drogeanu Alexandru, 

Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel,  Sandu Marius – George și Sîrbu 
Constantin proiectul de hotărâre a fost aprobat.        

 

 Trecem la dezbaterea punctului 21 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Subvenționarea activității Grădinii 
Zoologice Brăila, pe anul 2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
 
 



 20 

Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu 15 voturi ”pentru” și 6 abțineri ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, Drogeanu 

Alexandru, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel,  Sandu Marius – George și 
Sîrbu Constantin proiectul de hotărâre a fost aprobat. Domnul consilier Gheorghiță Florin 
nu a participat la vot.        

 

 Trecem la dezbaterea punctului 22 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea Notelor de fundamentare și 
a tarifelor pentru activitățile specifice de punere în funcțiune, întreținere, trecere în 
conservare, transport și reparații a fântânilor arteziene, bazinelor ornamentale, cișmelelor 
stradale de apă potabilă și a sistemelor de irigații, începând cu anul 2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
 
Domnul consilier Gojan Petru: 
La acest proiect de hotărâre nu particip la dezbatere și vot. 
 
Domnul consilier Oancea Sorin, Preşedinte de şedinţă:  

Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  

 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. Domnul consilier local 
Gojan Petru nu a participat la deliberarea și votul asupra proiectului de hotărâre 

     
 Trecem la dezbaterea punctului 23 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Prelungirea contractului de închiriere 
pentru terenul ce aparține domeniului public al municipiului Brăila, situat în str. Școlilor nr. 
96, bl. AB1, sc. 3, parter, ap. 48, în vederea desfășurării de activități comerciale diverse. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 

 Trecem la dezbaterea punctului 24 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea contractelor de parteneriat 
încheiate între Municipiul Brăila, unități de învățământ preuniversitar de stat din municipiu 
și agenți economici, pentru formarea profesională a elevilor prin învățământul dual 
începând cu anul școlar 2024 – 2025. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 

 Trecem la dezbaterea punctului 25 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Viceprimarii Municipiului Brăila, doamna Doinița Ciocan și domnul 
Alexandru Jantea – Crican, privind: Acordarea unui ajutor de urgență unei persoane 
aflate într-o situație deosebită, de natură medicală. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
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Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 

 Trecem la dezbaterea punctului 26 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Acordarea unei cantităţi de material 
lemnos provenit din toaletările şi doborârile de arbori realizate în scopul asigurării 
măsurilor privind siguranţa persoanelor care pot fi afectate de ruperile şi desprinderile 
arborilor şi elementelor acestora, ca urmare a gradului de îmbătrânire avansat sau a stării 
fitosanitare precare, Serviciului de Utilitate Publică de Administrare și Gospodărire Locală 
Brăila. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 

 Trecem la dezbaterea punctului 27 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea Programului de acţiune 
comunitară pentru anul 2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 

 Trecem la dezbaterea punctului 28 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Completarea anexei nr. 4 la H.C.L.M. 
nr. 429/21.12.2015 - „Lista terenurilor ce aparţin domeniului public al Municipiului Brăila ce 
sunt sau pot fi ocupate de construcţii tip balcon, alei acces, extinderi spații comerciale, alte 
construcții autorizate. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 

 Trecem la dezbaterea punctului 29 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Exprimarea acordului Consiliului Local 
Municipal Brăila, pentru executarea unor lucrări de construire/desființare pe terenuri ce 
aparțin domeniului public și privat al Municipiului Brăila. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
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 Trecem la dezbaterea punctului 30 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Completarea H.C.L.M. Brăila nr. 
51/27.02.2009 referitoare la „Atestarea apartenenţei la domeniul privat al Municipiului 
Brăila, a unor imobile, în vederea înscrierii acestora în cartea funciară”. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        

  
 Trecem la dezbaterea punctului 31 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Neexercitarea dreptului de preempţiune 
al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în Brăila, str. Prof. Gheorghe Munteanu 
Murgoci nr. 6, lot 1/1/1/1/1/1/2 și cotă parte din lot ½ (82 mp). 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 

 Trecem la dezbaterea punctului 32 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Neexercitarea dreptului de preempţiune 
al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în Brăila, str. Prof. Gheorghe Munteanu 
Murgoci nr. 6, lot 1/1/1/1/1/1/1/1/2 și cotă parte din lot ½ (128 mp). 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 

 Trecem la dezbaterea punctului 33 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Neexercitarea dreptului de preempţiune 
al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în Brăila, str. Împăratul Traian nr. 25. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 

 Trecem la dezbaterea punctului 34 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Neexercitarea dreptului de preempţiune 
al Municipiului Brăila pentru imobilele situate în Brăila, str. Mihai Eminescu nr. 14, ap. SP. 
COM. și str. Mihai Eminescu nr. 14. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
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 Trecem la dezbaterea punctului 35 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Numirea auditorului statutar al R.A. 
Administrația Zonei Libere Brăila, conform prevederilor O.U.G. nr. 109/2011 privind 
guvernanța corporativă a întreprinderilor publice, cu modificările și completările ulterioare, 
pentru auditarea situațiilor financiare anuale, perioada 2023 -2025. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 

 Trecem la dezbaterea punctului 36 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea și completarea H.C.L.M. 
Brăila nr. 44/30.01.2024 privind ”Aprobarea Regulamentului de organizare și 
desfășurare a evaluării anuale a managementului pentru Teatrul „Maria Filotti” 
Brăila, Teatrul de Păpuși Brăila și Casa de Cultură a Municipiului Brăila.”. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
 
Domnul consilier Gojan Petru: 
La acest proiect de hotărâre nu particip la dezbatere și vot. 
 
Domnul consilier Drogeanu Alexandru: 
Vreau să-mi cer scuze pentru că m-am aprins și am ridicat tonul mai mult decât 

trebuie. Vă mulțumesc! 
 
Domnul DRĂGAN ION, Secretarul General al Municipiului Brăila: 

Acest proiect de hotărâre se află pe ordinea de zi datorită faptului că domnul 
consilier Brăileanu nu poate participa la lucrările acestei comisii, astfel încât este nevoie să 
desemnăm prin vot secret un consilier local care să preia poziția pe care o avea domnul 
consilier Brăileanu.   

În urma discuțiilor purtate cu liderii de grup P.S.D. și P.N.L. am primit următoarele 
propuneri: din partea grupului P.S.D., a fost propusă doamna consilier Neacșu Cornelia, 
iar din partea grupului P.N.L. a fost propus domnul Alexandru Ionel. 

Dacă mai sunt și alte propuneri ? 
De asemenea, vă rog să faceți propuneri pentru constituirea unei comisii de 

numărare a voturilor, formată din 3 consilieri. 
 
Domnul consilier Alexandru Ionel: 
Îi propun pe domnii consilieri Neta Marian, Orzan Răzvan – Ionuț și Sandu Marius – 

George. 
 
Domnul consilier OANCEA SORIN, Președinte de ședință:  
Supun la vot Comisia de numărare a voturilor: 

           - Cine este pentru? 
           - Cine se abține? 
           - Cine este împotrivă? 

Cu unanimitate de voturi Comisia de numărare a voturilor a fot aprobată. 
 
Domnul consilier Neta Marian: 
Comisia de numărare a voturilor formată din: 

  - NETA MARIAN      - Preşedinte 
  - ORZAN RĂZVAN – IONUȚ    - Membru 
  - SANDU MARIUS - GEORGE    - Membru 
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 A procedat la numărarea voturilor pentru numirea ca membru în Comisia de 
soluționare a contestațiilor pentru Teatrul „Maria Filotti” Brăila, Teatrul de Păpuși Brăila și 
Casa de Cultură a Municipiului Brăila și a constatat următoarele: 
 

a) NEACȘU CORNELIA      - voturi „pentru”  13  - voturi „împotrivă” 5 

b) ALEXANDRU IONEL      - voturi „pentru” 5     - voturi „împotrivă” 13 

                         - voturi anulate 1 
  Total buletine de vot:  19 
 

Drept pentru care am încheiat prezentul proces-verbal azi, 12.02.2024, în 3 (trei) 
exemplare.  

 
  

Domnul consilier Oancea Sorin, Preşedinte de şedinţă:  

Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. Domnul consilier local 

Gojan Petru nu a participat la deliberarea și votul asupra proiectului de hotărâre.        
 

 Trecem la dezbaterea punctului 37 de pe ordinea de zi - Raportul de activitate 
al Consiliului Comunitar Consultativ, pentru anul 2023. 
 Discuții? 

Declar închise lucrările şedinţei extraordinare. 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Preşedinte de şedinţă: Oancea Sorin                ____________ 

 
Secretarul General al Municipiului Brăila: Drăgan Ion   ____________  
 
 
 
 
 
J.I./ 4 ex. 


